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§§ 5 och 7 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering 

Vice ordförande Stefan Johansson (S) utses att tillsammans med 

ordförande Johan Nilsson (M) justera protokollet. 

 

Tid för justering: måndag 27 maj 2019 
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§ 2 
Upprop 
Upprop förrättas och tjänstgöringslistan fastställs. Närvaron 

redovisas i protokollet. 
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§ 3 
Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställs med ändringen att punkt 11 ”Protokoll 

från funktionshinderrådet” utgår.  
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§ 4 
Anmälan av föregående protokoll  

Det anmäls att protokoll daterat den 25 april 2019 justerades 29 

april 2019. Det anmäls att protokoll daterat den 15 maj 2019 

justerades omedelbart efter sammanträdet. 
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§ 5 
Tertialrapport 1 – 2019   
ÄLV 2019/154 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

tertialrapport 1 2019, punkt 1-7, och överlämnar den till 

kommunstyrelsen och stadens revisorer.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

I tertialrapporten redogör nämnden för uppnådda resultat och 

analyserar eventuella avvikelser för verksamhet och ekonomi 

jämfört med verksamhetsplanen och de förväntade resultaten.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 5 maj 2019. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande från (S) 

Stefan Johansson med flera (S) anmäler ett särskilt uttalande enligt 

nedan. 

Tertialrapport ett visar effekterna av en budget som prioriterar 

skattesänkning framför välfärd. När kommunfullmäktige beslutade 

om en lägre skattesats lovade den borgerliga majoriteten att skola 

och omsorg inte skulle drabbas. Inte heller ambitionerna för 

bostadsbyggande och infrastruktur skulle påverkas. 

 

Men i den första tertialrapporten ser vi uppenbara risker att dessa 

löften inte kommer hållas. Anslagsuppräkningar inom välfärden 

riskerar att leda till större barngrupper och mindre möjligheter för 

personer med funktionsnedsättning att få den omsorg som de 

behöver. Parallellt ser vi en utveckling där bostadsbyggandet 

stannar av vilket riskerar leda till ökade svårigheter för 

stockholmarna att finna ett boende vilket i sin tur riskerar leda till 

ökade kostnader till följd av svårigheter att hitta boenden för 

familjer i utsatta situationer. 

 

Den goda ekonomi som staden haft de senaste åren riskerar nu, till 

följd av skattesänkningen och den styrande majoritetens oförmåga 

att anpassa kostnaderna efter intäkterna, att leda till underskott i 

staden. Under årets första månader har kostnaderna ökat med dryga 

fem procent samtidigt som intäkterna ökat med drygt en procent. 

Stadsledningskontoret har konstaterat att en sådan politik är 

långsiktigt ohållbar. 
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Vi Socialdemokrater föreslog kommunfullmäktige att besluta om en 

annan inriktning för Stockholm. En politik som grundades i en 

ansvarsfull finansiering av en verksamhet som skulle sträva mot ett 

Stockholm för alla. Den hade inneburit betydande satsningar på 

välfärden i form av förskola, omsorg om personer med 

funktionsnedsättning och äldreomsorg för att bara nämna några 

exempel. Samtidigt innehöll budgeten ambitiösa investeringar i 

klimat, bostadsbyggande och infrastruktur. Vi kommer fortsatt driva 

sådana förslag. 

  

De 9,3 miljoner mer till välfärden som kommit vår stadsdel till del 

om Socialdemokraternas budgetförslag gått igenom skulle haft stor 

betydelse i arbetet med de utmaningar som tertialrapporten påvisar. 

Det som oroar är målen om en bra arbetsgivare och målet om 

budgethållning som tertialrapporten redan nu visar kommer vara 

svårt att hålla. Detta kräver agerande och en aktiv översikt. 

  

Vi Socialdemokrater blir inte tryggare i rapporten om de 

utmaningar vi lyfte upp i verksamhetsplanen för året. Att fler i 

stadsdelen ska känna sig tillfredsställda med både kultur och 

idrottsaktiviteter på sin fritid och känner sig tillfreds med dessa 

verksamheter är en viktig del i det förebyggande trygghetsarbetet. 

  

Vi känner fortfarande en stor oro när stadsdelen växer i den 

omfattning som den gör över att det inte finns tillräckligt med 

personal i förskolan. Vi ser att om vi inte omedelbart tilldelar extra 

resurser kommer vi möta stora utmaningar där vi bränner ut 

personalen. Sänkta ambitioner jämfört med 2018, där vi ser att 

prognosen visar att vi delvis tros uppfylla målet för att bli en bättre 

arbetsgivare, gör oss extra oroliga över hur detta kommer påverka 

verksamheterna på sikt, främst inom förskolan. 

 

Tryggheten är extremt viktig för att utveckla Älvsjö och för att ta 

hand om alla som bor här. Det viktigaste är förebyggande åtgärder 

som är avgörande för att på sikt skapa en tryggare upplevd känsla i 

närmiljön, men det är också väldigt viktigt att ge lokala 

föreningslivet och bonden i området möjlighet att gemensamt 

genomföra aktiviteter och ges en större del i arbetet att skapa ett 

Älvsjö för alla. Där skulle en satsning på medborgarbudget kunna 

vara ett lysande exempel för att fortsätta skapa en tryggare stadsdel. 

För oss socialdemokrater är det viktigt att alla är trygga, det har vi 

arbetat aktivt med både politiskt under förra mandatperioden och 

även på individuell basis som förening för att involvera boende i 

området. 

 

Vi ser de stora utmaningarna stadsdelen har framför sig och vi hade 

behövt de pengar vi socialdemokrater föreslog i vårt budgetförslag 

för att skapa ett Älvsjö för alla!  


